2015-16 BSP#8 Group Time Discussion
To understand such things [in the Bible] there is always required the ‘coming’ of the same Holy Spirit [the true author of the Bible]; that is to say, His light and his grace; and these are to be sought by humble prayer…(Leo XIII, Providentissimus Deus)
(A) 祈禱：天主聖神！請燃點我心！(請組長跟隨下列步驟，用大概十分鐘帶领組員祈禱。) Prayer: Holy Spirit! Set my heart on fire! (Group leader will take about 10 minutes to lead your group to pray, following the instructions below.)
1. 大家靜默下來，禱告開始。十字聖號後一起唸：「天主聖神！請燃點我們的心！」
Prayer begins, do the sign of the cross and say, “Holy Spirit! Set our hearts on fire!”

2. 請用五分鐘細看下列梵二教導：
Take 5 minutes to read the Vatican II teaching below:
誠然，現代世界所患的不平衡，是與植根於人心的基本不平衡，緊相連接的。在人性內，存在著許多互相水火的因素…於是，人在自身內，便感到分裂之苦，而社會上如此眾多與巨大的爭執，便造端於此。許多在實際上度著唯物生活者，頗不欲正視這戲劇性的情況，或者為了遭受到眾多不幸，而無暇對這點有所思維。又有人以為自己不妨相信人們對人生所有各種意見，而博取良心的茍安。還有人希望專靠人們的奮鬥，便可以完全拯救人類，並深信人類在此世的未來王國，可以滿足人心的所有需求。同時，又有人對人生意義既感失望，因而表示讚揚另一些人的大膽思想。(教會在現世牧職憲章 10)
The truth is that the imbalances under which the modern world labors are linked with that more basic imbalance which is rooted in the heart of man. For in man himself many elements wrestle with one another…Hence he suffers from internal divisions, and from these flow so many and such great discords in society. No doubt many whose lives are infected with a practical materialism are blinded against any sharp insight into this kind of dramatic situation; or else, weighed down by unhappiness they are prevented from giving the matter any thought. Thinking they have found serenity in an interpretation of reality everywhere proposed these days, many look forward to a genuine and total emancipation of humanity wrought solely by human effort; they are convinced that the future rule of man over the earth will satisfy every desire of his heart. Nor are there lacking men who despair of any meaning to life and praise the boldness of those who think that human existence is devoid of any inherent significance and strive to confer a total meaning on it by their own ingenuity alone. (Gaudium et Spes, n.10)

3. 默想依55:8: 「因為我的思念不是你們的思念，你們的行徑也不是我的行徑」，並將心中感受在禱告中向天主傾訴。
Reflect on Is. 55:8 – “For my thoughts are not your thoughts, nor are your ways my ways, says the LORD.” Then express your thoughts to God in prayer.
4. 在領航員通知大家完結祈禱時，請組長帶领組員一起頌唸聖三光榮頌完結禱告。When the Navigator says time is up, group leader leads everyone to say Glory Be to end the prayer. 

(B) 重温和討論(十五分鐘)。Discussion and Review  (15 minutes)
1. 下面每一個依撒意亞的預告，都在列出的新約書中獲得了應驗。請清楚指出應驗的新約經文。
For each Isaiah prophecy listed below, identify a corresponding fulfillment in the suggested NT book (please indicate the exact passage/verse):
· Is. 52:10 – Luke 2

· Is 52:13 – John 12

· Isaiah 53:1 – John 12

2. 列明依54所採用的女性的比喻？這些比喻帶給你甚麼特別訊息？
What are the feminine metaphors in Isaiah 54? What are the special messages communicated by these metaphors?


